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236. schůze Akademického senátu Masarykovy univerzity 

Zápis z řádného zasedání ze dne 6. 5. 2019  
 

Program zasedání 

1. Zahájení ............................................................................................................................ 2 

2. Kontrola úkolů ................................................................................................................... 2 

3. Rozpočet MU pro rok 2019 a další rozpočtová agenda .................................................... 3 

4. I. změna Statutu MU ......................................................................................................... 4 

5. Různé ................................................................................................................................ 5 

 

Přílohy zápisu  

1. Prezenční listina 

2. Přijatá usnesení 

3. Investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy univerzity pro rok 2019 a střednědobý 

výhled 

4. I. změna Statutu Masarykovy univerzity 

 

Přítomni   

Členové AS senátoři uvedení v prezenční listině a v tabulce účasti, která tvoří přílohu č. 1 

tohoto zápisu; 

                 při zahájení zasedání AS bylo přítomno 44 senátorů a senátorek; 

                    celkem se zasedání zúčastnilo 45 členů AS 

   

Zvaní hosté   doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D., rektor 

prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc., prorektorka pro záležitosti studentů 

Mgr. Michal Bulant, Ph.D., prorektor pro studium a informační technologie 

doc. PhDr. Markéta Pitrová, Ph.D., prorektorka pro rozvoj 

doc. PhDr. Mgr. Hana Svatoňová, Ph.D., prorektorka pro vnější vztahy 

Mgr. Iva Zlatušková, kancléřka 

 

Další členové akademické obce a veřejnost 

 
 
 
 
Definice použitých zkratek  
AS  Akademický senát Masarykovy univerzity 
EK Ekonomická komise Akademického senátu Masarykovy univerzity 
JŘ  Jednací řád Akademického senátu Masarykovy univerzity 
KAP  Komora akademických pracovníků Akademického senátu MU 
LK Legislativní komise Akademického senátu Masarykovy univerzity 
MU  Masarykova univerzita 
RVH Rada pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity 
SK  Studentská komora Masarykovy univerzity 
VMK  Volební a mandátová komise Akademického senátu Masarykovy univerzity  
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1. Zahájení  

Jednání zahájil předseda AS, Stanislav Balík, uvítal na zasedání všechny přítomné 

a konstatoval usnášeníschopnost AS.   

 

Ze zasedání se omluvili: Ivan Foletti, Dagmar Heiland Trávníková, Kamila Novotná, 

Daniel Kerekeš a Jiří Němec.  

 

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Petra Konopáče. 

 

Hlasování o programu zasedání 

Počet přítomných členů AS byl před zahájením hlasování 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Návrh programu zasedání byl schválen (viz program). 

2. Kontrola úkolů 

Předseda AS informoval, že trvají dva dlouhodobé úkoly pana rektora: 

 Vést diskusi o novele Volebního řádu AS – VMK uzavřela jednání o novele 

 a vypracovala kompletní návrh. Návrh byl předložen panu rektorovi, který jej studuje. 

Pokud rektor nebude mít výhrady, bude návrh předložen na následujícím zasedání 

AS (červen 2019). Rektor doplnil, že následující den po tomto zasedání AS bude 

debatovat o návrhu vedení MU. Rektor chce znát názor děkanů. Předpokládá, že ti 

by se mohli vyjádřit do porady kolegia rektora. Pokud se neobjeví zásadní 

připomínka, přepokládá, že návrh předloží AS v uvedeném termínu. 

 Otevřít připomínkové řízení k Studijnímu a zkušebnímu řádu MU tak, aby byly 

připomínky vypořádány k 1. 2. 2019 – Proběhlo připomínkové řízení, návrh je 

finalizován. Předpokládá se jeho předložení na následujícím zasedání AS (červen 

2019). Předsedkyně SK se zeptala rektora, zda v návrhu byly ponechány body, které 

požadovala SK. Rektor odpověděl, že finální verzi návrhu bude schvalovat vedení 

MU následující den po tomto zasedání. Rektor potom návrh předá k vyjádření členům 

kolegia rektora. Po vyjádření kolegia rektora rozešle návrh a případně požádá 

o předběžné jednání s komorami AS. Návrh bude redukován na problematiku, na 

které panuje výrazná shoda, aby výsledný návrh nevyvolával závažnější diskusi.  

 

Předseda AS dále informoval, že MŠMT byl odeslán návrh na jmenování nového rektora 

MU. 

 

Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, 

nejedná se o doslovný přepis) 

Nikdo se do diskuse nepřihlásil.  
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3. Rozpočet MU pro rok 2019 a další rozpočtová agenda 

Předseda AS bod uvedl: 

 Návrh předložil rektor v termínu stanoveném JŘ; 

 AS navržená usnesení schvaluje nadpoloviční většinou přítomných. 

 

Rektor poděkoval všem aktérům za podíl na přípravě rozpočtu. Navržený rozpočet je 

růstový. Rektor požádal kvestorku o shrnutí navrženého rozpočtu. 

 

Kvestorka prezentovala návrh rozpočtu MU pro rok 2019. Celkový rozpočet je cca 8,7 

mld. Kč. Nárůst oproti roku 2018 je přes 700 mil. Kč, tj. necelých 9 %. I přes navýšení 

mezd by nemělo na fakultách docházet k finančním problémům. Neinvestiční část 

rozpočtu činí cca 7,5 mld. a investiční cca 1,234 mld. Kč. Na rok 2019 je plánovaný 

hospodářský výsledek + 44 mil. Kč, jde však o střídmý odhad. Plánovaná výše výnosů je 

o cca 9 % vyšší. Nejvýrazněji se na nárůstu podílejí projekty OP VVV, navýšení peněz 1. 

rozpočtového okruhu (pro LF a částečně PdF). Kvestorka následně prezentovala detailně 

zdroje financování MU. 

Nejvýznamnější stavby, které jsou v běhu: SIMU, stavba biobanky RECETOX, zahájena 

velká rekonstrukce přednáškových sálů PrF. V plánu jsou další velké projekty.  

Náběh strukturálních fondů zásadně navyšuje finanční prostředky MU. V programovém 

období 2021 – 2025 se počítá s programem na vědu a výzkum. Ve výzvách by však 

neměly být podporovány novostavby, ale spíše technologie a rekonstrukce.  

Je uvažováno o novostavbě v oblasti UKB v rámci projektové podpory veřejného zdraví 

„Zdraví a stárnutí společnosti v prostředí 4.0 technologií“. MU koupila pozemek naproti 

SIMU, který by mohl být pro tento záměr vhodný.  

Hospodářský výsledek roku 2018 byl velmi dobrý. Je navrženo zisk rozdělit do 4 fondů: 

FRIM, rezervního fondu, fondu provozních prostředků a fondu odměn. 

Střednědobý výhled – povinnost předkládat ze zákona. Střednědobý výhled byl nastaven 

metodou předpokládaného navýšení o 3 %.  

 

Stanovisko Ekonomické komise AS 

Předseda EK (J. Menšík) přednesl stanovisko EK:  

EK doporučuje AS schválit rozpočet MU na rok 2019 a střednědobý výhled dle 

předloženého návrhu. EK doporučuje AS schválit rozdělení hospodářského výsledku za 

rok 2018 do fondů dle předloženého návrhu. 

 

Diskuse 

Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

 Hlasování o rozpočtu MU pro rok 2019 a střednědobém výhledu 

Počet přítomných členů AS byl před zahájením hlasování 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

o vysokých školách schvaluje investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy 
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univerzity pro rok 2019 a střednědobý výhled dle předloženého návrhu, které tvoří 

přílohu zápisu. 

 

Hlasování o rozdělení hospodářského výsledku za rok 2018 do finančních fondů 

 

Počet přítomných členů AS byl před zahájením hlasování 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát MU schvaluje rozdělení hospodářského výsledku za rok 2018 do 

finančních fondů dle předloženého návrhu. 

4. I. změna Statutu MU 

Předseda AS bod uvedl: 

 Vnitřní předpis MU; 

 Návrh předložil rektor v termínu stanoveném JŘ; 

 AS návrh schvaluje nadpoloviční většinou všech členů AS; 

 Text novely byl upraven po připomínkách LK. 

 

Prorektorka N. Rozehnalová uvedla I. změnu Statutu. Podstatou návrhu je zavedení 

poplatku za ověření zahraničního vzdělávání, který je možné vybírat teprve po 

institucionální akreditaci.  

 

Předseda AS doplnil, že v zásadě jde o zavedení nového typu poplatku. Je to obdoba 

nostrifikace s tím rozdílem, že se jedná o uznání středoškolského studia.  

 

Prorektorka N. Rozehnalová upřesnila, že studijní oddělení bude uznávat předchozí 

studium mnohem jednodušším procesem, než je současná nostrifikace. Upozornila, že 

takové uznání studia bude platné pouze na MU, nostrifikace probíhá v rámci státní správy 

a platí na území celé ČR. Výhoda nového poplatku je také v jeho výši oproti nostrifikaci, 

která stojí cca 3000 Kč – max. 20 % základu (v současnosti cca 600 – 800 Kč).  

 

Stanovisko Legislativní komise AS 

Předseda LK (M. Koščík) uvedl, že nová možnost uznání studia zahraničním studentům 

podle jeho názoru velmi pomůže a přednesl stanovisko LK:  

LK doporučuje návrh I. změny Statutu MU ke schválení.  

 

Diskuse 

Vymazal  Položil dotaz, zda se ve vnitřních přepisech používá zkratka „MU“, nebo 

„MUNI“.  

Rektor Reagoval, že za současného stavu se mohou objevovat obě zkratky. 

Netroufá si odhadovat rychlost navykání na zkratku MUNI, vedení MU 

nechtělo používání nové zkratky vynucovat. 
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Hlasování o I. změně Statutu MU  

Počet přítomných členů AS byl před zahájením hlasování 44. 

Pro:                    44 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) a podle 

§ 17 odst. 1 písm. a) zákona o vysokých školách schvaluje I. změnu vnitřního 

předpisu Statut Masarykovy univerzity ve znění, které tvoří přílohu zápisu. 

5. Různé 

A. Informace o plánované rezignaci předsedy AS na post předsedy 

Předseda AS byl dne 11. 4. 2019 zvolen děkanem Fakulty sociálních studií MU. Mandát 

děkana mu začíná od 1. 9. 2019, automaticky proto zanikne jeho mandát člena AS. Podle 

jeho názoru je vhodnější, aby na červnové schůzi (2019) rezignoval na funkci předsedy 

AS. Pokud nebudou členové AS proti, připraví červnovou schůzi AS, odřídí většinu 

zasedání a  ke konci červnové schůze by rezignoval. Členem AS hodlá nadále zůstat do 

1. 9. 2019. Volba nového předsedy AS proběhne v červnu 2019. Je připraven být novému 

předsedovi nápomocen.  

 

Diskuse 

Špetík Zeptal se, zda by nebylo vhodné stanovit lhůtu pro navrhování kandidátů 

na post předsedy AS.  

Předseda AS Není si jistý, zda je legitimní stanovit lhůtu k podávání návrhů na 

kandidáty na předsedu AS – podle JŘ by šlo jen těžko odmítnout 

kandidaturu podanou až těsně před volbou. Vyzval, aby zájemci svoji 

kandidaturu oznámili v předstihu pomocí standardních komunikačních 

kanálů, které používá AS (zejm. e-mail a Yammer). 

 
B. Změna harmonogramu zasedání AS v roce 2019  

Předseda AS jednal s budoucím rektorem o termínech zasedání AS v podzimním 

semestru 2019. Shodli se, že by bylo rozumné, aby místo jednoho zasedání dne 30. 9. 

2019 byly dvě zasedání v termínech 16. 9. 2019 a 7. 10. 2019. 

 

Diskuse 

Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

Přišla senátorka V. Smutná 

 

 Hlasování o změně harmonogramu zasedání AS v roce 2019 

Počet přítomných členů AS byl před zahájením hlasování 45. 

Pro:                    45 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  
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Akademický senát Masarykovy univerzity mění harmonogram svého zasedání v 

roce 2019, s tím že ruší zasedání 30. září 2019 a nově stanovuje zasedání na 16. září 

a 7. října 2019. 

 

C. Informace o prodloužení mandátu místopředsedy RVH 

Rektor bod předložil, protože současný místopředseda prof. L. Rabušic je funkcí pověřen 

jen do konce akademického roku 2018/2019. Rektor se domnívá, že by nebylo rozumné, 

aby docházelo k personální obměně na této pozici zároveň s nástupem nového rektora 

(předsedou RVH je rektor). Po dohodě s nastupujícím rektorem Barešem navrhl 

prodloužení mandátu prof. Rabušice i na příští akademický rok.  

 

Prorektor M. Bulant doplnil, že rektor může jmenovat místopředsedu RVH i pro období, 

které přesahuje rektorovo funkční období. 

 

Předseda AS uvedl, že otázka prodloužení mandátu místopředsedovi RVH byla řešena 

na RVH. Členové RVH si uvědomili, že za současné situace by zároveň s novým 

rektorem nastupoval i nový místopředseda RVH. Původně se předpokládalo, že nový 

rektor bude chtít jmenovat nového místopředsedu RVH. Proces jmenování je však velmi 

komplikovaný, takže by několik měsíců mohla být RVH bez výkonného místopředsedy. 

 

Rektor se rozhodl navrhnout prodloužení mandátu prof. Rabušice do konce 

akademického roku 2019/2020, tj. do 31. 8. 2020. Je na budoucím rektorovi, jak s pozicí 

místopředsedy RVH naloží, ale rektor považuje za rozumné, aby případná změna 

probíhala na začátku akademického roku 2020/2021, kdy si RVH bude stanovovat 

program a harmonogram.  

 

Předseda AS uzavřel, že návrh bude dále předložen k vyjádření Vědecké radě MU. 

 

Diskuse 

Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

D. Rezignace senátora Jiřího Němce na členství v EK a volba nového člena EK  

Předseda AS informoval o rezignaci senátora J. Němce na členství v EK. 

 

Nominace nové členky EK 

Předsedkyně SK navrhla zvolit členkou EK senátorku A. Bečkovou (ESF MU).  

 

(A. Bečková je zároveň členkou VMK) Předseda AS poznamenal, že by podle jeho 

názoru bylo v budoucnu rozumné oddělit členství v jednotlivých komisích. Obává se, že 

komise AS se budou scházet spíše ve shodném termínu a bude docházet ke kolizím, kdy 

se daná osoba bude moci účastnit jednání pouze jedné z komisí, jichž bude členkou. 

Požádal, aby členové AS zvážili jeho poznámku během budoucích voleb členů komisí AS. 

 

Senátorka A. Bečková se představila členům AS. Zajímá se o analýzy univerzitního 

rozpočtování. Je přesvědčena, že se stane adekvátní náhradou za senátora J. Němce. 
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Volba nové členky EK – Alexandra Bečková 

Počet přítomných členů AS byl před zahájením hlasování 45. 

Pro:                    45 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický 

MU Alexandru Bečkovou (UČO 467545). 

 

E. Ekologická zodpovědnost MU 

Senátor J. Peschel připomněl, že v minulosti se určitá skupina studentů na FSS 

vyjadřovala v tom smyslu, že by MU neměla zaštiťovat festival Ignis Brunensis vzhledem 

k jeho negativní ekologické stopě. Na půdě AS proběhla o tomto tématu diskuse v rámci 

informativního bodu, ale z diskuse nevzešel žádný závěr. Podle jeho názoru ani nebyl 

prostor diskusi rozvést a zeptat se všech členů AS na jejich názor na dané téma. Požádal 

členy AS, aby se vyjádřili, zda by se MU měla podílet na aktivitách, které prokazatelně 

škodí životnímu prostředí. 

 

Diskuse 

Předseda AS  Poděkoval za otevření bodu. Apeloval na členy AS – pokud některý člen 

AS chce zjistit názor AS na nějakou otázku, nepovažuje za vhodné 

otevřít volnou diskusi. Podle jeho názoru je vhodnější nachystat návrh 

usnesení, o kterém bude možné diskutovat. Bez konkrétního návrhu 

neočekává, že by diskuse vedla ke konkrétnímu závěru. 

Peschel  Reagoval, že promyslí návrh usnesení a případně navrhne usnesení. 

Rektor  Uvedl, že si není vědom skutečnosti, že by MU poskytla ohňostroji 

záštitu.  

Předseda AS   Doplnil rektora, že MU festival skutečně nezaštiťuje. Jde o „dar“ k 100. 

výročí MU v podobě ohňostroje. 

Svatoňová   Festival Ignis Brunensis je pravidelná každoroční soutěž. Město Brno 

rozhodlo, že jeden z ohňostrojů v letošním ročníku soutěže bude 

věnovaný brněnským univerzitám. MU nepřevzala záštitu festivalu. Dne 

15. 6. 2019 proběhne setkání absolventů MU na brněnském výstavišti a 

město Brno zároveň pořádá ohňostroj na počest MU. Ohňostroj bude 

vidět z brněnského výstaviště.  

Rektor  Nepodceňuje téma ekologie. Svému nástupci navrhne, aby byl přijat 

standard ohledně vztahu MU k životnímu prostředí (nikoliv však nutně 

závazný). Je přesvědčen, že je třeba vést diskusi o věcech, které má MU 

sama v moci. Přimluvil se, pokud je vůle vést debatu, pokusit se 

explicitně formulovat základní principy vztahu MU k ekologické 

zodpovědnosti. Nemyslí si však, že lze přímo na zasedání nalézt 

standard, vnímá to jako impuls pro svého nástupce.  

 

Senátor J. Peschel navrhl usnesení v tomto znění: Akademický senát Masarykovy 

univerzity dává najevo nesouhlas s participací na akcích škodících životnímu prostředí.  
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Diskuse – pokračování 

Rektor  Vyjádřil nesouhlas s návrhem usnesení senátora J. Peschela. Návrh 

evokuje, že se MU neustále podílí na akcích, které škodí životnímu 

prostředí. To není pravda a poškodilo by to pověst MU. 

Suchý  Připomněl, že jde o ohňostroj ke 100. výročí MU. Koná se při zcela 

výjimečné události. Pokud ohňostroj vadí, vyzval k účasti na akci Ukliďme 

Česko, kde dojde ke snížení ekologické stopy a neutralizaci negativních 

dopadů ohňostroje pro MU.  

Předseda AS Upozornil, že podle jeho názoru není nutné nad tématem obsáhle 

diskutovat a postoj lze vyjádřit v rámci hlasování. 

Králová Vzhledem k pozdnímu předložení návrhu doporučila předkladateli, aby 

svůj návrh vzal zpět.  

Předseda AS Připomněl, že člen AS má právo navrhnout, aby se o návrhu nehlasovalo 

(čl. 12 odst. 4 JŘ). Pokud s projednáním nebude souhlasit alespoň 1/5 

přítomných, bude navržené usnesení zařazeno k projednání na příští 

zasedání AS. 

Králová Doplnila, že téma je třeba hlouběji prodiskutovat. Vnímá, že část 

akademické obce se necítí komfortně ohledně festivalu Ignis Brunensis. 

To je zcela legitimní, ale na druhou stranu se jedná o výročí 100 let MU 

a to je třeba také vnímat legitimně. Doporučila vyspecifikovat návrh 

usnesení teprve po další debatě. Téma určitě nechce uzavřít, ale 

navržené usnesení skutečně nezní ve prospěch MU. 

Menšík  Požádal senátora J. Peschela, aby zvážil jinou formulaci navrženého 

usnesení, například: „Akademický senát Masarykovy univerzity 

doporučuje zahájit diskusi ohledně participace na akcích škodících 

životnímu prostředí.“ 

Peschel Poděkoval senátorovi J. Menšíkovi za návrh a uvedl, že podstatou jeho 

návrhu skutečně bylo otevřít diskusi na dané téma. Vnímá, že formulace, 

kterou zvolil, není šťastná a je připraven návrh přeformulovat. Pokud 

usnesení nebude přijato, návrh stáhne, podle jeho názoru pak nemá 

smysl o návrhu hlasovat na dalším zasedání AS. 

Bejček  Požádal senátora J. Peschela, aby navržené usnesení stáhnul. Podle 

jeho názoru není nutné se usnášet na tom, že bude zahájena diskuse – 

diskusi lze zahájit i bez usnesení. Jakmile bude téma zralejší, lze 

navrhnout nějaké usnesení. 

Předseda AS Usnesení ve smyslu, že AS zahájí diskusi je skutečně pouhou deklarací. 

Je zjevné, že téma nějakým způsobem v akademické obci rezonuje a to 

samo o sobě je signálem pro pana rektora. Vedení MU nepochybně 

vnímá, že jde o živé téma. Apeloval, aby členové AS šetřili deklaratorními 

usneseními a navrhovali je jen v nezbytně nutných záležitostech. 

Smutná Uvedla, že zvažuje, zda téma nepatří do diskuse k Dlouhodobému 

záměru MU a jeho aktualizaci. AS může více participovat na pracovní 

skupině, která by řešila tento okruh. Diskuse je obecně o roli univerzity. 

Bejček  Připomněl, že rektor v předchozí části diskuse uvedl, že se domlouvá 

s nastupujících rektorem na opatřeních v tomto směru. Vyzval, aby 

členové AS počkali, jak téma ekologické zodpovědnosti MU uchopí nový 

rektor. 
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Odešel senátor M. Koščík 

 

Senátor J. Peschel vzal zpět navržené usnesení. Doplnil, že téma ekologické 

zodpovědnosti promyslí a otevře na některém příštím zasedání AS.  

 

F. Změna Jednacího řádu Akademického senátu MU 

Senátor O. T. Florian navrhl usnesení v následujícím znění: Akademický senát 

Masarykovy univerzity v souladu § 9 odst. 1 písm. b) zákona o vysokých školách 

schvaluje změnu vnitřního předpisu Jednací řád Akademického senátu Masarykovy 

univerzity v následujícím znění – Čl. 5 odst. 1 věta první se mění na: „V čele AS MU stojí 

předseda z řad členů AS MU volený nadpoloviční většinou všech členů AS MU.“ 

Důvodem návrhu je skutečnost, že předseda AS je volen pouze z řad akademických 

pracovníků. Členové AS mají podle jeho názoru rovná práva a povinnosti, proto by měl 

být předseda volen i z řad studentů.  

 

Diskuse 

Předseda AS  Připomněl, že při poslední novelizaci JŘ navrhoval, aby předseda AS byl 

volen i z řad SK. Jeho návrh však souvisel se zrušením „komorovosti“ AS 

– takto to podle jeho názoru dávalo smysl. Předložený návrh však 

neobsahuje zrušení „komorovosti“ AS, proto jej v hlasování nepodpoří. 

Předsedkyně SK  Uvedla, že nesouhlasí s navrženým usnesením. Je 

přesvědčena, že student by neměl být předsedou AS.  

Vymazal Upozornil, že předminulá verze JŘ umožňovala, aby se předsedou AS 

stal student. SK se vzdala možnosti mít předsedu AS výměnou za vyšší 

sílu v hlasování o vybraných tématech (viz čl. 16 odst. 4 JŘ). 

Předseda AS Zeptal se senátora O. T. Floriana, jaký je důvod k tomu, že o návrhu má 

být hlasování přímo na zasedání AS bez toho, aby proběhlo standardní 

připomínkové řízení. Návrh nebyl avizován na začátku zasedání a k bodu 

nebyly předloženy žádné podklady. 

Florian Odpověděl, že důvodem je skutečnost, že teprve v bodě Různé tohoto 

zasedání se dozvěděl, že volba předsedy AS proběhne na následujícím 

zasedání AS. 

Bejček Upozornil, že není vhodné projednávat návrh, který nebyl předložen 

řádně a v předstihu. Navrhl, aby AS o navrženém usnesení nehlasoval 

postupem podle čl. 12 odst. 4 JŘ (veto). 

 

Z pléna zaznělo upozornění, že návrh změny JŘ není domyšlený, protože mj. 

1. místopředsedou AS se automaticky stává předseda SK. 

 

Senátor O. T. Florian vzal zpět navržené usnesení.  
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Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 3. června 2019.  

 

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 17.20 hod. 

  

Zapsal: Petr Konopáč 

 

Text schválil: prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., předseda AS, dne 23. 5. 2019. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 1. 6. 2019. 

 

 

 

…………………………………………. 

prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. 



 

Příloha č. 1 
 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 6. 5. 2019 

Komora akademických pracovníků 

  

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X  

JUDr. Klára Drličková, Ph.D. X  

JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X  

Lékařská fakulta     

prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X  

Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. X   

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.  X   

Přírodovědecká fakulta     

prof. RNDr. Zuzana Došlá, DSc. X  

prof. RNDr. Zdeněk Glatz, CSc. X  

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. X  

Filozofická fakulta     

doc. Ivan Foletti, MA, Ph.D., Docteur es Lettres  omluven 

Mgr. Petr Vurm, Ph.D. X  

Mgr. Daniel Vázquez Touriňo, Ph.D. X  

Pedagogická fakulta     

Mgr. Kateřina Lojdová, Ph.D. X  

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. X  

doc. Mgr. Radim Šíp, Ph.D. X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Mgr. Maria Králová, Ph.D. X  



 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda KAP X  

doc. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D. X  

Fakulta informatiky     

prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X  

prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X  

  doc. RNDr. Tomáš Pitner, Ph.D. X  

Fakulta sociálních studií     

prof. PhDr. Stanislav Balík, Ph.D. X  

doc. Mgr. Tomáš Řiháček, Ph.D. X  

PhDr. Petr Suchý, Ph.D. X  

Fakulta sportovních studií     

Mgr. Dagmar Heiland Trávníková, Ph.D.  omluvena 

Mgr. Eduard Hrazdíra, Ph.D. X  

Mgr. Michal Kumstát, Ph.D. X  

Vysokoškolské ústavy     

Mgr. Karel Kubíček, Ph.D. X  

Mgr. Kamila Novotná  omluvena 

PhDr. Renata Prucklová X  

  

 

  

  

  



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 6. 5. 2019 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta     

Lukáš Buchta X  

Oldřich Tristan Florian X  

Lékařská fakulta     

Bc. Natália Antalová X  

 Albert Štěrba X  

Přírodovědecká fakulta     

Mgr. Michaela Tvrdoňová – předsedkyně SK X  

Bc. Ondřej Vymazal  X  

Filozofická fakulta     

  Mgr. et Mgr. Tomáš Varga X  

Mgr. et Mgr. Jan Werner X  

Mgr. et Mgr. Stanislav Hasil X  

Pedagogická fakulta     

Karel Doleček X  

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková X  

Ekonomicko-správní fakulta     

Alexandra Bečková X  

Ing. Martin Murín X  

Mgr. Ing. Ondřej Špetík X  

Fakulta informatiky     

Mgr. Jakub Peschel X  

RNDr. Vladimír Štill X  



 

Fakulta sociálních studií     

Ing. Mgr. Daniel Kerekeš  omluven 

Bc. Jiří Němec  omluven 

Fakulta sportovních studií     

  Mgr. Tereza Králová X  

  Bc. Martin Zobač X  

 



 

Příloha č. 2 
 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 6. 5. 2019 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. c) zákona 

o vysokých školách schvaluje investiční a neinvestiční rozpočet Masarykovy univerzity 

pro rok 2019 a střednědobý výhled dle předloženého návrhu, které tvoří přílohu zápisu. 

 

2. Akademický senát MU schvaluje rozdělení hospodářského výsledku za rok 2018 do 

finančních fondů dle předloženého návrhu. 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) a podle § 17 

odst. 1 písm. a) zákona o vysokých školách schvaluje I. změnu vnitřního předpisu Statut 

Masarykovy univerzity ve znění, které tvoří přílohu zápisu. 

 

4. Akademický senát Masarykovy univerzity mění harmonogram svého zasedání v roce 

2019, s tím že ruší zasedání 30. září 2019 a nově stanovuje zasedání na 16. září a 7. 

října 2019. 

 

5. 

Bečkovou (UČO 467545). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


